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Tento pracovný týždeň je 
krátky, iba štvordňový. 
Extrémne krátky je 
pre našu redakciu, pre 
mňa a gra� ka, nakoľko 
musíme za štyri dni 
urobiť 16 strán dovolen-
kového dvojčísla! A preto 
pozor! Ak chcete zverejniť 
akúkoľvek pozvánku 
alebo informáciu, musíte 
tak urobiť najneskoršie 
v stredu 3. júla ráno, 
máme uzavierku. Potom 
najbližšie vyjdeme až 29. 
júla, čerpáme od 8. júla 
dovolenku. Ďakujem 
za pochopenie...
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Talenty mesta za tento končiaci školský rok s primátorkou Rudolfou Novotnou a vedúcim odboru školstva MsÚ Michalom Uhrínom, zľava: Adam 
Strapek, Ondrej Černuška, Veronika Kopčanová, Karolína Pisoňová, Natália Malíková, Svetlana Koreňová, Jozef Filo a Andreas Fraňo

Regionálne 
Biele srdce 
pre Andreu 
Mišákovú 
a Zuzanu 
Števicovú

Mesto 
rozmiestňuje 
nové kontajnery 
na triedený zber

Dnes začali 
prázdniny a na našich 

komunikáciách je 
zvýšená frekvencia 

prázdnijúcich školákov. 
Milí vodiči, zvýšte 

opatrnosť! Ani neviete, 
kedy vám dieťa 

v zápale hry nevbehne 
do cesty...

Neprehliadnite!

V medzinárodnej 
súťaži vodičov 
autobusov 
Bánovčan druhý

Peter Bežák sa 
stal majstrom 
Európy v karate!

Hlavné 
hasičské súťaže 
v Bánovskom 
okrese 
vyvrcholili v júni

P r v á  d á ma me s t a 
nepoďakovala len úspešným 
žiakom za  zviditeľnenie 
školy a  mesta, ale aj uči-
teľom, ktorí žiakov na súťaže 
pripravovali. „Pedagógovia 
obetujú svoj voľný čas, lebo 
vedia, že zúročia to, čo je 
vo vás...“ Slávnosť otvoril 
a  viedol Michal Uhrín, 
vedúci odboru školstva 
mestského úradu, ktorý 

zdôraznil, že ocenenie získa-
vajú na návrh vedenia školy 
tí najlepší, čo sa umiestnili 
na  popredných miestach 
v medzinárodných, celoslo-
venských, krajských, okres-
ných a  obvodných kolách 
súťaží. Všetky tieto súťaže 
sú neoddeliteľnou súčasťou 
výchovno - vzdelávacieho 
procesu na  školách, ale, 
aby bol niekto výnimočný 

a  jedinečný, musí tomu 
obetovať množstvo času, 
umu a  energie. Diplomy si 
z  rúk primátorky prevzalo 
celkom osem ta lentov. 
Sprevádzajúcim učiteľom 
okrem slov vďaky odovzdala 

ruže a  všetkých pozvala 
k   nefor má l nej  besede 
s občerstvením.

Ocenenie Talent mesta 
Bánovce nad Bebravou 
v školskom roku 2018/2019 
získali: 

Adam Strapek zo ZŠ 
Duklianska končí deviaty 
ročník a počas celého štúdia 
patril k  úspešným žiakom. 
V  tomto školskom roku sa 
mu darilo v okresných olym-

Talenty mesta z bánovských škôl 

S te výnimoční a jedineční. Mesto je 
na vaše výsledky hrdé... povedala 

okrem iného primátorka Rudolfa Novotná 
talentovaným žiakom bánovských škôl, ktorí 
si v sprievode svojich pedagógov prišli 27. júna 
do obradnej siene prevziať ocenenie Talent 
mesta Bánovce nad Bebravou. 

Pokračovanie na 3. strane >>
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Biele srdce pre Andreu Mišákovú a Zuzanu Števicovú

„Ocenenie Biele srdce sa 
v našej nemocnici a v našej 
regionálnej komore udeľuje 
po tretíkrát. Som veľmi rada, 
že i  minuloročné ocenené 
sestry i  laická verejnosť to 
veľmi pozitívne vnímali, 
o  čom svedčili pochvalné 
komentáre na  sociálnych 
sieťach, ale i  pri osobných 
stretnutiach   s  ľuďmi,“ 
p ove d a l a  pre z id e nt k a 
Regionálnej komory sestier 
a  pôrodných   asistentiek 
v Bánovciach nad Bebravou 
Zuzana Jeřábková. Biele 
srdce je prestížne ocenenie, 
ktor ým komora sest ier 

a  pôrodných asistentiek 
vyjadruje svoje uznanie. 
O  prestíži tohto ocenenia 
svedčí i každoročné prijatie 
ocenených sestier na repub-
likovej úrovni prezidentom 
SR. Andrej Kiska takto prijal 
už dve Bánovčanky – v roku 
2018 Zuzanu Jeřábkovú 
a v tomto roku Eriku Slám-
kovú. „Práca sestry nie je iba 
práca alebo povolanie. Je to 
poslanie a  umenie obetovať 
sa pre druhých ľudí. Vyža-
duje si to nielen množstvo 
vedomostí a  zručností. Ale 
najmä ľudskosť, nesmiernu 
trpezlivosť a  vôľu obetovať 

sa pre dobro druhých ľudí. 
A  práve pre tieto vlastnosti 
sa naša rada rozhodla 
udeliť ocenenia,“ informuje 
Zuzana Jeřábková. Ocenenie 
si prevzali z  jej rúk Andrea 
Mišáková zo Slatiny nad 
Bebravou a Zuzana Števicová 
z Banoviec nad Bebravou.

Andrea Mišáková má 
48 rokov a  je absolventkou 
topoľčianskeho gymnázia. 
V  roku 1992 na  Strednej 
zdravotníckej škole v Trnave 
ukončila štúdium v odbore 
ženská sestra. V roku 1998 
si doplnila pomaturitné 
špec ia l i z ačné š t úd iu m 
na Slovenskej zdravotníckej 
Univerzite v  Brat islave 
v  odbore Intenzívna sta-
rostlivosť o  ženu. V  roku 
2013 úspešne skonči la 
m a g i s t e r s k é  š t ú d i u m 
v Martine v odbore pôrodná 
asistencia. V  roku 1992 
nastúpila na gynekologicko -
p ô r o d n í c k e  o d d e l e n i e 
v  Bánovciach ako ženská 
sestra, od  roku 1997 praco-

vala na  pôrodnej sále ako 
samostatná pôrodná asis-
tentka. Aktívne sa zapájala 
do  inovatívnych ošetrova-
teľských postupov v  praxi. 
Po zatvorení gynekologicko-
-pôrodníckeho oddelenia 

pracuje v  súkromnej ambu-
lancii v Trenčíne. V roku 2016 
sa stala viceprezidentkou 
regionálnej komory.

Z u z a n a  B e n k o 
Števicová má 54 rokov 
a  v  roku 1985 ukončila 

S t re d nú z d r avot n íc k u 
školu v   Topoľč a noch. 
Pomaturitné špecializačné 
štúdium absolvovala v Bra-
tislave v roku 1996 v odbore 
Anesteziologia a  resusci-
tácia. V  roku 2007 ukon-
čila bakalárske štúdium 
ošetrovateľstva na  Fakulte 
Svätého Ladislava v Nových 
Zámkoch. V  roku 1985 
nastúpila ako zdravotná 
sestra na oddelenie aneste-
ziologie a intenzívnej medi-
cíny v Partizánskom. Počas 
svojej dlhej praxe pracovala 
aj na  OAIM v  Bánovciach 
nad Bebravou, v roku 2003 
aj ako zdravotná   sestra 
v  Rakúsku, kde sa starala 
o seniorov. Svoje zahraničné 
skúsenost i  zužit kova la 
znovu na OAIM v Partizán-
skom. Od roku 2010 pracuje 
v  ortopedickej ambulancii 
v Bánovciach. Od roku 2016 
je aktívnou členkou rady 
regionálnej komory. 

Regionálna komora 
 SaPA Bánovce nad Bebravou

V spolupráci s Regionálnym úradom 
verejného zdravotníctva Trenčín sa 

20. júna uskutočnil na pôde Bánovskej 
nemocnice odborný seminár spojený 
s odovzdaním regionálneho ocenenia Biele 
srdce, ktoré udelila Regionálna komora sestier 
a pôrodných asistentiek v Bánovciach nad 
Bebravou dvom sestrám.

Ocenenia za zásluhy o rozvoj poľovníctva 
Na  pôde Okresného 

úradu v  Bánovciach nad 
Bebravou sa  21.  jú na 
uskutočni lo s láv nost né 
zasadnutie Okresnej rady 
Slovenského poľovníckeho 
zväzu. Jún je už tradične 
mesiac, ktorý je venovaný 
poľovníctvu, ochrane zveri 
a  prírody a  preto bolo pri 
tejto príležitosti zasadnutie 
spojené s  odovzdávaním 
vyznamenaní pre členov 
jednotlivých Poľovníckych 
združení za  v ýzna mné 
zásluhy o rozvoj poľovníctva 
na Slovensku. Okrem iného 

sa okresná rada zaoberala 
informáciou o  slávnostnom 
zasadnutí Rady SPZ pri prí-
ležitosti 50. výročia založenia 
Slovenského poľovníckeho 
zväzu a  zaradením a  prak-
tickou prípravou nových 
kandidátov do  jednotlivých 
PZ . Predseda Ok resnej 
organizácie SPZ Ľubomír 
Rídeky odovzdal celkom štr-
násť vyznamenaní za rozvoj 
poľovníctva na  Slovensku. 
Bronzové medaily získali 
Jozef Varhaník, Róber t 
Adamka, Jozef Jarabý, Jana 
Ševčíková, Jaroslav Lagin, 

Pavol Kajan, Ján Ducho, 
Miroslav Botka, Jozef Koleda 
st. a Peter Hruška st.. Strie-
borné si prevzali Jozef Segeš, 
Jozef Koleda a Jozef Valjent. 
Ocenenie Zlatý kamzík bolo 
udelené Ivanovi Šagátovi. 
Okrem vyznamenaní, ude-
ľovaných podľa smerníc SPZ, 
bude Medailou sv. Huberta 
ocenený pri príležitosti Dní 
svätého Huberta v  Betliari 
v  septembri 2019 Vladislav 
Scheer. Ďalší ôsmi členovia 
PZ boli odmenení pamätnou 
medailou za vernosť za viac 
ako 50-ročné nepretržité 

členstvo v  SPZ, a  to Dušan 
Gusman z  PZ Kňazí stôl 
Ľutov, Pavel Koreň z  PZ 
Bukovina I. Dežerice, Milo-
slav Pružinec z PZ Bukovina 
II. Kšinná, Dušan Stanček 
a Štefan Varga z PZ Ľ. Štúra 
Uhrovec, Emil Pastorek 
a  Ivan Bulík z  PZ Drahlov 
Miezgovce a  Anton Kajaba 
z  PZ Krížne Pravotice. 
Pamätnou medailou pri prí-
ležitosti 50. výročia založenia 
SPZ bol ocenený podpred-
seda OkO SPZ Jozef Ďurčo. 
V dnešnej ťažkej a hektickej 
dobe je potrebné nadviazať 

na tradície, ktoré vybudovali 
generácie poľovníkov pred 
nami a  prispieť tak k  napl-
neniu nášho spoločného cieľa 
- ochrany prírody a krajiny 
a  jej ďalšie zachovanie pre 
budúce generácie. 

V rámci okresu je v SPZ 
zaregistrovaných 605 členov, 
z  toho 191 nezaradených 
členov,  4 členovia iných 
poľovníckych organizácií, t.j. 
Hubert a  Pribiny. Pri OkO 
SPZ Bánovce nad Bebravou 
sa vytvoril Klub slovenských 
poľovníčok. V  súčasnosti 
v  našom okrese evidujeme 

28 žien poľovníčok, ktoré 
sú držiteľkami poľovných 
lístkov a v kurze uchádzačov 
o  poľovný lístok evidujeme 
tri kandidátky. Členky klubu 
sa pravidelne stretávajú pri 
streleckých a  osvetových 
podujatiach a akciách orga-
nizovaných OkO SPZ a OPK. 
Organizačne sa ženy – poľov-
níčky podieľali na  príprave 
reprezentačného poľovníc-
keho plesu, počas roka sa 
aktívne venujú práci s deťmi 
formou prednášok a  besied 
s poľovníckou témou. 

Gabriela Hollá

Na  foto zľava prezidentka Regionálnej komory sestier 
a  pôrodných   asistentiek v  Bánovciach nad Bebravou 
Zuzana Jeřábková, Zuzana Števicová a Andrea Mišáková.

Šiesta primátorska kvapka krvi so 41 darcami
Národná transfúzna služba 

Trenčín vykoná v  Bánovciach 
nad Bebravou ročne niekoľko 
odberov, ale iba jeden z nich je pod 
záštitou samotného vedenia mesta. 
Primátorská kvapka krvi mala 
tento rok v  meste už svoje šieste 
opakovanie.  V  pondelok 24. júna 
zaplnilo Centrum voľného času 41 
adeptov. Samotnému venovaniu 
životodarnej tekutiny najskôr 
predchádza vyšetrenie  lekárom. To 
nakoniec rozhodlo o tom, že osem 
potenciálnych darcov sa o  svoju 
krvnú skupinu podeliť s ostatnými 
nemohlo. Poďakovanie primátorky 
Rudolfy Novotnej za  ochotu 
pomáhať, samozrejme, patrilo 
všetkým. Medzi darcami boli už 
tradične aj zamestnanci Centra 

voľného času. To poskytuje priestor 
aj pre októbrovú študentskú 
kvapku. Tretia – Valentínska však 
býva v objekte Mestského kultúr-
neho strediska. Cieľom všetkých 
kampaní je vyzvať čo najviac ľudí, 
aby sa stali darcami a pokiaľ je to 
možne, aby venovali krv pravi-
delne. Napríklad oproti minulému 
roku sa na  aktuálnom júnovom 
primátorskom odbere v  Bánov-
ciach zišlo o  desať darcov menej. 
Ak to náš zdravotný stav dovolí, 
mali by sme bez váhania aspoň 
raz skúsiť silu darcovstva. Zamest-
návateľ na  tento účel poskytuje 
zamestnancom aj pracovné voľno 
s náhradou mzdy. Ide totiž o vyšší 
princíp všeobecného záujmu. 

Dana LegeňováFoto: M. Tuchyňa
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Pri zberni šatst va 
na  Školskej ulici, ktorú 
a ko cha r it u prevád z-
k uje  M ie s t ny  sp olok 
SČK v  Bánovciach nad 
Bebravou, je už len jeden 
box na  šatstvo. Ostatné 
súkromné boxy na  textil 
boli spoločnosťou, ktorej 
patrili, už odvezené inde. 
Pri zberni šatstva a  pri 
spomínanom jednom boxe 
na  Školskej ulici sa tvoria 
hromady texti lu a  tým 
aj neporiadok. Navyše, 
počas letných mesiacov júl 
a august nebude zberňa šat-
stva SČK na Školskej ulici 
fungovať, ani boxy (druhý 

je na Dubničke) sa nebudú 
v yprázdňovať. Z  tohto 
dôvodu SČK žiada občanov, 
aby akékoľvek šatstvo nosili 
do Zberného dvora pri cin-
toríne. My už len upozor-
ňujeme, že veci do charity 
a  do  boxov – kontajnerov 
noste od  septembra čisté,
lebo sú určené pre charitu – 
majú poslúžiť iným. Okrem 
toho sem patrí len taký 
textil, resp. oblečenie, ktoré 
je ešte nositeľné, a  nie je 
zodraté úplne. Textil, ktorý 
sa už ďalej nedá použiť, 
treba odniesť do zberného 
dvora. Do boxov pre charitu 
nepatrí!  (ab)

Na júnovom zasadaní mestského 
zastupiteľstva podali poslanci celkom 
45 interpelácií - poslaneckých 
otázok. Interpelácie podali poslanci 
aj písomne a odpovede v potrebnom 
rozsahu dostanú z vedenia mesta tiež 
písomne. Pre čitateľov sme vybrali tie 
interpelácie, na ktoré dostali stručnú 
odpoveď z  vedenia mesta, najmä 
od  primátorky Rudolfy Novotnej, 
priamo na  rokovaní. Uvádzame 
v skrátenej forme:
 Nedostatočné kosenie na sídlisku 
Dubnička...

Mesto pokračuje v  systéme 
kosenia. K dispozícii má dve kosačky 
a piatich pracovníkov s krovinorezmi, 
nestačia však kosiť k  spokojnosti 
občanov. Na  budúci rok zmeníme 
systém kosenia, s  Michalom Poj-
tekom, vedúcim odboru služieb 
mestu. Nepokosené sú najmä okrajové 

časti mesta. Uvažujeme na  budúci 
rok v  niektorých z  týchto lokalít 
vysiať lúčne kvety a  potom kosiť 
menej. Ospravedlňujeme sa všetkým 
občanom, ktorí bývajú v  blízkosti 
nepokosených lokalít...
 Obnovenie prevádzky kancelárie 
na železničnej stanici...

S  vedením Železničnej spoloč-
nosti rokujeme o otvorení kancelárie 
aspoň na niekoľko hodín raz v týždni, 
aby si najmä starí ľudia mohli vybaviť 
lístky, resp. preukazy. Na  vzniknu-
tých nákladoch bude musieť mesto 
participovať. 
 Požiadavka na vypracovanie kon-
cepcie mestskej zelene...

Chceme, aby Bánovce boli 
mestom kvetov. Prvé kroky sme už 
urobili, chceme vysádzať kvetmi 
kruhové objazdy, napríklad aj priestor 
pred vchodom do  mestského parku. 

Na  jeseň pripravujeme výsadbu veľ-
kých stromov, plánujeme mega akciu 
aj s pomocou brigádnikov. 
 O t á z k a  e x i s t e n c i e  k i n a 
v Bánovciach...

Všetci máme záujem, aby tu 
kino bolo. Intenzívne komunikujeme 
s majiteľom aj s doterajším nájomcom, 
počkáme, kým nie sú vyjasnené vzťahy. 
Plánujeme moderné kino. Prenajať 
chceme len kino a využívať ho tiež ako 
luxusnú divadelné sálu. 
 Nedostatok kontajnerov, najmä 
na plasty, resp. ich častejšie vyvážanie...

Financie investujeme radšej 
do  nových nádob. Aby sa kontajnery 
rýchlo nenaplnili, je potrebné, aby 
občania plastové f ľaše stláčať, čo 
nerobia. (V súčasnosti mesto obdržalo 
10 zelených kontajnerov na sklo, 10 kon-
tajnerov na  papier a  10 kontajnerov 
na plasty.) Alena Borszéková

Textil noste už len
do zberného dvora!

Otázky poslancov zo zastupiteľstva

Mesto Bánovce nad 
Bebravou v rámci zmluvnej 
spolupráce medzi zbe-
rovou spoločnosťou Tedos, 
s.r.o., a  Organizáciou 
zodpovednosti výrobcov 
(ďalej len OZV) obdržalo 
bezplatne 30 nov ých 
1100 litrových plastových 
kontajnerov za  účelom 
zefektívnenia a  rozšírenia 
triedeného zberu odpadov 
v  našom meste. Prioritne 
boli dovybavené základné 
a materské školy, následne 
boli nové kontajnery 
rozmiestňované podľa 
potreby na  jednotlivých 
sídliskách, kde absentovali, 
resp. bola potreba zvýšiť 
ich počet. Celkovo bolo 
mestu dodaných a  roz-
miestnených 10 zelených 
kontajnerov na  sklo, 10 
kontajnerov na papier a 10 
kontajnerov na  plasty, 

tetrapaky a  kovové obaly. 
Nákup a  rozmiestnenie 
kontajnerov zabezpečila 
spoločnosť Tedos, ktorá 
o.i. bude vykonávať ich 
údržbu. Náklady na nákup 
30 kontajnerov boli vo 
výške 7500 eur. Okrem 
nových kontajnerov bolo 
bezplatne dodaných tak-
tiež 7  000 informačných 
brožúr na podporu triede-
ného zberu v našom meste. 
Do  domácností budú 
expedované v  priebehu 
júna a  júla 2019. Zároveň 
bola upravená frekvencia 
vývozu skla z  jedného 
vývozu za mesiac na jeden 
vývoz za  21 dní. Mesto 
Bánovce nad Bebravou 
touto cestou ďakuje spo-
ločnosti TEDOS a  Orga-
nizácii zodpovednosti 
výrobcov SLOVMAS, a.s.. 

Tlačová správa mesta 

Nové kontajnery 
na triedený zber

Talenty mesta z bánovských škôl 
piádach zo slovenského jazyk aj z mate-
matiky, v  Pytagoriáde, v  súťažiach 
Klokan, Expert, v  matematicko-fyzi-
kálnej súťaži Náboj. Najlepšie výsledky 
dosiahol v  dejepisnej a  geografickej 
olympiáde - v okresnom a krajskom kole 
získal prvé miesta a v rámci Slovenska 
sa postavil v  obidvoch olympiádach 
na druhý víťazný stupeň. Na dejepisnú 
olympiádu ho každoročne pripravuje 
jeho mama – učiteľka Andrea Strape-
ková a na geogra� ckú učiteľka Marcela 
Mitalová. 

Veronika Kopčanová zo ZŠ 
Školská je vynikajúcou žiačkou školy. 
Každoročne dosahuje viacero význam-
ných úspechov v  rôznych súťažiach, 
najmä však umeleckého zamerania. 
V okresných kolách jej patrilo viacero 
umiestnení v prednese poézie a prózy 
Hviezdoslavov Kubín, v  prednese 
slovenskej povesti Šaliansky Maťko 
súťažila aj v  krajskom kole. V  tomto 
školskom roku získala titul Mladý 
Jesenský za  vlastnú tvorbu poviedky 
a svoj rečnícky talent zúročila dokonca 
v celoslovenskom kole súťaže v rétorike 
Štúrov Zvolen. Veroniku na súťaž pri-
pravovala Milena Jaňáková.

Natália Malíková zo ZŠ Par-
tizánska spomedzi najúspešnejších 
reprezentantov školy vynikala najviac.
Na Testovaní 9 z matematiky dosiahla 
100 % a  zo  slovenského jazyka a  lite-
ratúry 90 %. V  športových súťažiach 
dosiahla viacero významných úspechov 
a bola súčasťou kolektívov, ktoré víťazili 
v  okresných i  regionálnych kolách vo 
� orbale, malom futbale, basketbale aj 
vo volejbale. Jej všestrannosť dokazujú 
aj výrazné úspechy vo vedomostných 
súťažiach. V  tomto roku získala 1. 
miesto v  okresnom kole fyzikálnej 
olympiády,  2. miesto v  okresnom 
kole chemickej olympiády a 3. miesto 
v  okresnom kole matematickej olym-
piády. Žiačku na slávnosti sprevádzala 
učiteľka Renáta Bátorová.

Andreas Fraňo zo ZŠ Komenského
dosahovali počas celého štúdia nadprie-
merné výsledky vo vzdelávaní s  pro-
spechom vyznamenaný. Patrí aj medzi 
najväčšie talenty mesta v  športovej 

oblasti. Školu i mesto niekoľkonásobne 
úspešne reprezentoval v  okresných, 
krajských a  celoslovenských kolách 
športových súťaží - vo futsale 1. miesto 
v  kraji a  2. miesto na  Slovensku, vo 
futbale a  atletike 1. miesto v  okrese 
a  3. miesto v  kraji, vo volejbale 3. 
miesto v  kraji. Stal sa najlepším mlá-
dežníckym hráčom Mestského FC 
Spartak v minulej sezóne. V 15 rokoch 
sa stal hráčom širšieho kádra kategórie 
U 19. Žiaka pripravoval učiteľ Ľubomír 
Bacho.

Svetlana Koreňová zo ZŠ Goraz-
dova dosahuje počas celého študijného 
obdobia výborné výsledky. Vyniká 
pozitívnym prístupom k plneniu škol-
ských povinností, vzorným správaním, 
veľkou ochotou podať pomocnú ruku 
spolužiakom, je ctižiadostivá, priateľská 
a zodpovedná. Práve tieto črty sa pod-
písali pod jej úspechy. Školu a  mesto 
úspešne reprezentovala v  literárnych 
a vedomostných súťažiach a olympiá-
dach. Ochotne sa tiež zapája do aktivít 
organizovaných školou. Slávnosti 
sa zúčastnila s  učiteľkou Eustellou 
Laušovou. 

Karolína Pisoňová z  Gymnázia 
Janka Jesenského je mimoriadne 
nadaná študentka najmä v  oblasti 
prírodovedných predmetov. V  tomto 
školskom roku sa umiestnila na  3. 
mieste v  krajskom kole matematickej 
olympiády a postúpila do celoštátneho 
kola. Súťažila nielen v  predmetových 

olympiádach, ale aj v rôznych súťažiach, 
ako napr. MAKS, Pikomat (dvakrát 3. 
miesto v SR), Korešpondenčný matema-
tický seminár (2-krát 10. miesto v SR). 
V celoslovenskej súťaži Expert skončila 
v  SR na  8. a  11. mieste v  kategórii 
Mozgolamy a  v  súťaži Matematický 
klokan patrila vo svojej kategórii medzi 
5 % najúspešnejších účastníkov súťaže. 
Karolínin sa stala organizátorkou 
matematických súťaží Junior náboj 
pre žiakov zo ZŠ z Bánoviec a okolia, 
pripravuje zadania a organizuje sústre-
denia súťaže Pikomat a  Matematický 
expres. Študentku pripravovala učiteľka 
Terézia Dolanová a ocenenie si prevzala 
za  účasti riaditeľky gymnázia Eleny 
Kacvinskej. 

Jozef Filo zo Strednej odbornej 
školy strojníckej je čerstvým absol-
ventom odboru strojárstvo. V  súťaži 
firmy IMP Kontakt – konštrukčné 
návrhy strojárskych zariadení študentov 
zo Slovenska obsadil 2. miesto. Bol prvý 
v  strojárskej olympiáde, tretie miesto 
získal vo � nále súťaže Strojár – inovátor 
Technickej Univerzity v  Košiciach, 
v krajskom kole Stredoškolskej odbornej 
činnosti bol prvý a v celoštátnom kole 
druhý. Jozefa, o ktorom sme už na strán-
kach novín písali mnohokrát, pripravo-
vala na súťaže Dagmar Varhaníková.

Ondrej Černuška zo Základnej 
umeleckej školy Dezidera Kardoša je 
talentovaný klarinetista s  hudobným 
myslením, ktorý pri interpretácii 
pracuje so štýlovosťou a  výstavbou 
skladby. Svoj talent a umelecké cítenie 
podporuje aj iniciatívou a  vlastnou 
svedomitou systematickou prípravou 
na vyučovanie. V mnohých aspektoch 
vysoko prevyšuje rovesníkov vo svojom 
ročníku umeleckého vzdelávania. 
Reprezentuje školu na kultúrnych podu-
jatiach. Jeho nadanie a snahu sa naďalej 
umelecky rozvíjať dokladuje aj úspech 
na  celoslovenskej klarinetovej súťaži 
pre  žiakov základných umeleckých škôl 
v  Bojniciach. V  kategórii najstarších 
žiakov získal druhé miesto. Ondreja 
pripravuje učiteľ Dalibor Dúcky. 

Talentovaným žiakom k oceneniu 
gratulujeme.

 Text a foto: Alena Borszéková

Dokončenie z 1. strany >>

Natália Malíková na  Testovaní 9 
z  matematiky dosiahla fantastic-
kých 100 % a zo slovenského jazyka 
a literatúry 90 %.

Stláčajme 
plastové fľaše!
Ak plastové fľaše nebudeme stláčať, kontajnerov nebude 
nikdy dosť a budeme platiť za odvoz „vzduchu“. 
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Ako prvá sa konala 
obvodová súťaž v  Biskupi-
ciach 25. mája za účasti 30 
družstiev Dobrovoľných 
hasičských zborov (DHZ), 
tu muži z bánovského druž-
stva skončili štvrtí, ženy 
druhé. Na druhom obvode 
v Malej Hradnej sa 1. júna 
zúčastnilo 32 družstiev. 
V oboch obvodoch sa súťa-
žilo v  kategóriách mužov 
a  žien, ako klasických tak 
aj športových. Za najlepším 
časom bežali aj dorastenci 

a  dorastenky. Prví traja 
z každej kategórie postúpili 
do  územného kola. Iba 
vo vodnom útoku súťažili 
aj muži nad 35 rokov 
a dokonca aj jedno družstvo 
žien nad 35 rokov. Z  nich 
postúpili všetci. 

Územné kolo sa konalo 
v  obci Zlatníky 8. júna 
s účasťou 32 postupujúcich 
družstiev z  nižšieho kola. 
Z  toho 21 mužských a  11 
ženských. Pri mužoch 
k lasických bol i t ret ie 
Čuklasovce, druhá Malá 
Hradná a prvý Uhrovec. Pri 
mužoch športových bronz 
získali Podlužany, striebro 
Pravotice a  zlato Rybany, 
tie náš okres reprezentovali 
na  krajskom kole. Súťažili 
aj muži nad 35 rokov. 
S  čerpadlom PPS 12 boli 
druhé Nedašovce a  prvé 
Biskupice. S  čerpadlom 
PPS 8 tretie miesto obsadili 
Dolné Ozorovce, druhý 
bol Jerichov a prvé Rybany. 
V nežnejšom pohlaví v kla-
sickej kategórii bronz zís-
kala Žitná - Radiša, striebro 

Bánovce nad Bebravou
a  zlato Dvorec. V  športe 
bol tretí Dvorec za Šišovom 
a  postupujúcimi sa stali 
domáce Zlatničanky. Ako 
jediné v kategórii žien nad 
35 rokov sa tešili z víťazstva 
Šišovčanky. Rozhodovalo sa 
však aj o postupe v kategó-
r iách dorasteneck ých. 
Dorastencov z  Dolných 
Naštíc predbehli Veľ ké 
Chlievany a  postup si 
vybehali Miezgovce. Pri 
dievčatách dorastenkách 

boli bronzové Otrhánky, 
strieborné Kšinianky a zlaté 
Rybianky. 

Neprešiel ani jeden 
víkend, čo by sa nekonala 
súťaž, a 15. júna sa na štar-
tové čiary postavili mladí 
hasiči v  súťaži Plameň. 
Vo Veľkých Hostiach sa 
predstavilo 32 družstiev, 
z  toho 22 chlapčenských 
a  10 dievčenských. Nie 
každý Dobrovoľný hasičský 
zbor v našom okrese dokáže 
zostaviť 8 členné družstvá 

detí a  tak v  Bánovskom 
okrese upravili pravidlá 
pre štart i  menšieho počtu 
súťažiacich. Nezáujem 
detí o  športové podujatia 
je citeľný, čo je ale celosve-
tový problém. Tento rok 
nebol pre deti postupový. 
Pri chlapčenských osem-
členných družstvách boli 
tretie Podlužany, druhé 
Rybany a prvé Zlatníky. Pri 
dievčatách si bronz odniesli 
Uhrovčanky, striebro Žit-
nianky - Radišanky (na foto)
a  zlato Libichavčanky. 
V  päťčlenných kategóriách 
chlapcov popredné miesta 
obsadili od tretieho miesta 
Podlužany, Dolné Naštice 
a  prvenstvo si odniesla 
Žitná-Radiša. V  dievčen-
skej kategórii boli tretie 
Rybianky, druhé Kšinianky 

a prvé Brezolupčanky. 
Pri dospelých, doras-

tencoch, ale aj mladých 
hasičoch prebiehali preteky 
jednotlivcov, kde si každý 
sám za  seba vyskúšal, 
ako je rýchly a  zručný. 
Pretekov jednotlivcov sa 
zúčastnilo 45 detí. Víťazi 
v  jednotlivých kategóriách 
boli ocenení medailami. Pri 
dospelých a  dorastencoch 
boli udelené i výkonnostné 
triedy. Pri deťoch bola 
vyhlásená a  vyhodnotená 

i  výtvarná súťaž na  tému 
Požiar v  domácnosti. Z  28 
výkresov porota prvým 
miestom ocenila Dominiku 
Hudecovú z  DHZ Brezo-
lupy, druhým a tretím diev-
čatá z  DHZ Žitná-Radiša 
Sarah Birkengerger a Evku 
Kravecovú.

Krajské kolo dospe-
lých a  dorastu sa konalo 
22. júna v  Pobedime 
v  okrese Nové mesto nad 
Váhom. Zastúpenie mal, 
samozrejme, aj náš okres. 
Najlepšie meno nám spra-
vili dokonca dve družstvá. 
Dorastenky z Rybian a ženy 
zo Zlatník. Obidve obsadili 
prvé miesto a  zaslúžene 
postúpili na  celoslovenské 
kolo. V  mužskej kategórii 
sa Rybanci umiestnili na 4. 
mieste a  pri dorastencoch 

Miezgovčania na 5. mieste. 
V  Kysuckom Novom 

Meste 29. júna sa na  Maj-
strovstvách SR hasičského 
d o r a s t u ,  d i e v č a t á m 
z  Rybian darilo a  obsadili 
krásne 4. miesto. Iba 67 
stotín sekundy ich delilo 
od  bronzoveho umiest-
nenia. Dospelí štrartovali 
na  druhý deň. Tu zástup-
kyne nášho okresu i kraja zo 
Zlatník obsadili 8. miesto.

 Vladimír Dúbravka
 Foto: Martin Hanko
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Napíšte nám svoje letné zážitky a príbehy
Dovolenka a prázdniny k letu neodmysliteľne patria. A s ním aj kopec zážitkov, spomienok, ale aj nezabudnuteľných 

príbehov. Verím, že aj naši čitatelia radi spomínajú a radi sa o svoje zážitky a spomienky podelia s ostatnými, aj keď sa udial 
možno pred mnohými rokmi. Preto, prosíme, napíšte nám, alebo nám príďte svoj zážitok porozprávať do redakcie. Radi Vám 
s písaním pomôžeme. A tak spoločne obohatíme naše – vaše letné vydania novín. Píšte na noviny@kulturabn.sk...  redakcia

V  prvú júnovú nedeľu 
zavíta do nášho mestského 
parku v  rámci podujatí 
Kultúrneho leta mladá jaz-
zová speváčka a  � autistka 
Mária Reháková. O  jej 
talente svedčí skutočnosť, 
že sa dokázala presadiť aj 
v  zahraničí a  momentálne 
pôsobí v  Londýne. Preto 
sme veľmi radi, že v rámci 
svojho letného turné prijala 
naše pozvanie a  predstaví 
sa v Bánovciach. Je súčasťou 
dvoch jazzových projektov. 
V  tom medzinárodnom 
pôsobí okrem iných aj 
s  nemeckou tenoristkou 
a  saxofonistkou Annou 
Tsombanis. K  nám však 

príde s výlučne slovenským 
obsadením. A  rozhodne 
bude stáť za  to! Ide totiž 
o  špičkových hudobníkov, 
ktorí sú spolu s  Máriou 
zárukou skvelého kultúr-
neho zážitku. Tibor Feledi 
(klavír), Juraj Griglák (kon-
trabas) a  Marián Ševčík 
(bicie), sú rovnako ako 
samotná speváčka osobnos-
ťami našej hudobnej scény. 
Ak ste teda doteraz nemali 
plán, ako strávite nedeľný 
letný večer 7. júla od 18.30 
h, určite zavítajte do mest-
ského parku. Slovenský 
kvartet Márie Rehákovej sa 
totiž oplatí vidieť a  počuť! 

(vz)

Slovenský kvartet 
v mestskom parku

Hasičské súťaže v Bánovskom okrese 
H asičské súťaže v Bánovskom okrese sú 

v plnom prúde. Tie hlavné - organizované 
Územnou organizáciou Dobrovoľnej požiarnej 
ochrany v Bánovciach nad Bebravou sa 
skončili v polovici júna, krajské kolo 22. júna 
a celoslovenské kolo tento víkend.

Družstvá mladých hasičov na súťaži Plameň 2019 vo Veľkých Hostiach, vpravo Peter Morávek, tajomník bánovskej DPO

Začiat kom jú na 
som nemohla prejsť bez 
povšimnutia svadbu 
Bánovčanky Zuzanky 
H r u š k o v e j ,  m o j e j 
príležitostnej „spolupra-
covníčky“ a priateľky zo 
sociálnej siete. Spájal nás 
vzťah k  ekológii a  šetr-
nému spôsobu života. 
I  keď som jej nemohla 
prísť zaželať do  spoloč-
ného života s  Jankom 
Veselým všetko najlepšie 
osobne a  vidieť nevestu 
naživo, tak som sa mohla 
kochať nevestiným ori-

ginálnym ekoštýlom iba na fotkách. Chcela som vedieť 
viac, veď dávno sme na stránkach našich novín nemali 
nevestu. A nie to ešte EKO nevestu! Tak som sa dozvedela 
parádne veci o jej EKO svadbe...

„Celú oslavu sme koncipovali tak, aby bola čo možno 
najviac ekologická a  lokálna, vrátane šiat. Sukňa zo 
100 %-ného ľanu a blúzka zo 100 %-nej bavlny boli šité 
rodinnou známou z Bánoviec tak, aby som ich mohla nosiť 
aj po svadbe. Ozdobu do vlasov som si robila sama. Jankov 
oblek, vrátane košele, je celý vyskladaný z  bánovských 
second-handov a  topánky mal ručne šité od  obuvníka 
z  Trenčína. Kytica bola zo sezónnych kvetov a  tráv 
z úpätia Bielych Karpát. Hostí sme vyslovene poprosili, 
aby nenosili rezané kvety. Tých pár, ktoré som dostala, sa 
dalo pekne vysušiť a nemuseli sa vyhodiť. Výzdobu sme si 
robili sami a tiež bola taká, že sa rozdala na použitie aj pri 
inej príležitosti. Svadobné menu sme mali vegetariánske, 
ostatné pochutiny - syry a koláče sme mali z  lokálnych 
zdrojov, slané pečivo napiekla rodina. Jahody a ovocné 
šťavy boli z Ostratíc a čerešne bol Janko ešte v piatok pred 
svadbou poobede zbierať v Nemšovej. Namiesto minerálok 
v plastových fľašiach sme mali džbány s vodou a mätou 
a tiež ovocné šťavy. Tvrdý alkohol sme nemali vôbec a víno 
bolo od kamaráta zo Svätého Jura... Ešte teraz sa tešíme 
z toho, že sa nám podarilo aj rodinu presvedčiť, že sva-
dobná hostina nemusí byť o mrhaní jedlom a zbytočných 
dekoráciách.“

Zuzke a Jankovi prajem na ich spoločnej ceste ekoži-
votom veľa šťastia, zdravia a radosti z toho, čo robia, a ako 
to robia. Sú príkladom, ako by mal vyzerať vzťah k prí-
rode, k jej zdrojom, životu vôbec. Za všetko myšlienka 
z príhovoru, ktorý si Zuzka pre svadobčanov pripravila: 
„...Nedá mi nepousmiať sa nad slovným spojením - uzav-
rieť manželstvo, ktoré by som rada pozmenila. Chcem vás 
radšej poprosiť: Otvorte spolu s nami toto manželstvo, aby 
sme sa mohli slobodne rozdávať svetu a byť mu na pro-
spech.“ Do rozdávania sa, priatelia!

 (environ)mentalistka Ala

EKO svadba
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Výstava bola slávnostne 
otvorená na  letný slnovrat 
za  účasti delegácie foto-
grafov z  Piešťan, členov 
klubu. Úvodné uvítacie 
s lovo najskôr patr i lo 

hostiteľom - Zuzane Janá-
čovej, riaditeľ ke MsKS, 
a  Vladimírovi Matúšovi, 
predsedovi bánovského 
Fotoklubu Rokoš a potom aj 
hosťovi – predsedovi Pieš-
ťanského fotoklubu Petrovi 
Mrázovi. Všetci potvrdili 
dobrú priateľskú spoluprácu 
medzi k lubmi, napriek 
tomu, že medzi nimi vládne 
zdravá rivalita. Práve tu 
v Bánovciach si zástupcovia 
Piešťanského fotoklubu 
prevzali minulý rok oce-
nenie za  3. miesto v  rámci 

ce los lovenskej  súť a ž e 
Petzvalov mapový okruh 
fotogra� í. Takže je aktuálne 
tretím najlepší k lubom 
na Slovensku a Bánovčania 
si ich nové fotozábery môžu 

pozrieť každý deň v  MsKS 
ešte desať dní. Nafotiť pekné 
zábery si vyžaduje okrem 
dobrého svetla aj zaujímavé 
lokality alebo objekty. A tak 
sa môžete zahľadieť do očí 
portrétovaných tvárí, ale aj 
do dramatickej oblohy, kra-
jiny či vĺn mora. Každému 
sa určite páči niečo iné, ale, 
myslím si, že každý si tu 
nájde tú svoju fotku.

Veľmi zaujímavé sú však 
aj aktivity Piešťanského 
fotoklubu. Svoje znovuzro-
denie zažil pred pätnástimi 

rokmi. Od  samotného 
vzniku rozbehli naozaj 
veľmi aktívni členovia 
celoslovenskú akciu – fes-
tival kreatívnej fotografie 
s názvom Park Foto, ktorej 
14. ročník sa chystá na jeseň. 
V minulom roku sa do tejto 
jednodňovej súťaže pri-
hlásilo až rekordných 1275 
fotografií. Tie hodnotili, 
tak ako každý rok, aj teraz, 
nielen odborná porota, 
ale aj návštevníci. Navyše 
vytvorili tak ustanovujúci 
rekord: Najvyšší počet foto-
gra� í vystavených pod holým 
nebom na Slovensku, ktorý 
bol zapísaný do  Slovenskej 
knihy rekordov. 

Ďalšími závideniahod-
nými aktivitami je súťaž 
Fotokurtsalon a  pravidelné 
stretávanie sa raz i  viac-
krát do  týždňa v  klube La 
Muzica. V tomto roku orga-
nizovali aj internetovú súťaž 
Foto týždňa, alebo aktuálne 
prebieha projekt spojený 
s výstavou 365 tvárí Piešťan.

Všetko sú to aktivity, ktoré 
môžu byť inšpiráciou pre 
bánovských fotografov, 
ale možno aj pre redakciu 
Bánovských novín. Čo tak 
rozbehnúť seriál o najkrajšie 
foto s letnou témou? Už len 
pravidlá nastaviť a  získať 
sponzorov na  ceny. Hlási 
sa niekto? Text a foto: 

 Alena Borszéková

spoločnosť, kultúra 5
 Spoločenská kronika

Adam Marciš a Iveta Schindlerová

Uzavreli manželstvo

na facebooku 

Pre fanúšikov fotografie bude aj po  celý ďalší 
týždeň v MsKS otvorená výstava Objektívom Piešťan-
ského fotoklubu. Na stredu 3.7. sa môžu tešiť hlavne 
deti. Na námestí Ľ. Štúra bude pre ne pripravené ďalšie 
pokračovanie programu pod názvom Obývačka pod 
platanom. Tento krát ich navštívi mladá spisovateľka 
Kristína Baluchová, ktorá im prečíta pútavý príbeh 
zo svojej tvorby. Začiatok je o 16.00 h. Tým neskôr 
narodeným bude pariť aj piatok 5.7., keď Ži:va v rámci 
Letného kina uvedie animovaný � lm s názvom Veľký 
zlý lišiak. Film sa bude tento krát premietať v Centre 
voľného času a  vstupné je 1 euro. V  prvú júlovú 
nedeľu, teda 7.7., zavíta do  nášho mestského parku 
v rámci Kultúrneho leta Slovenský kvartet s Máriou 
Rehákovou. A v  stredu 10.7. je tu ďalšia Obývačka 
pod platanom... (vz)

KAM za kultúrou 

Zľava Peter Mráz, Zuzana Janáčová a Vladimír Matúš

Jedna z vystavených foto-
gra� í, ktorá zaujala

Inšpirujte sa Piešťanským fotoklubom

E šte do 12. júla si môžeme vo výstavnej 
sieni Mestského kultúrneho strediska 

pozrieť výstavu desiatok fotografií členov 
Piešťanského fotoklubu, ktorý je zaujímavý 
nielen vystavovanými dielami, ale aj 
aktivitami celoslovenského rozsahu.

Toto leto bude opäť prečítané, v Obývačke pod platanom
Čo s deťmi cez prázd-

niny? To je asi najčastejšie 
kladená otázka posled-
ných dní. Trápila aj hostky 
Obývačky pod platanom, 
Viki a  Alžbetu, vďaka 
čomu sa zrodil nápad, 
ktorý sa neskôr pretavil 
do  úspešného projektu. 
No nielen o ňom bola prvá 
Obývačka.

Priestor pod platanom 
sa v stredu 26. júna naplnil 
deťmi. Niet sa čo čudovať, 
pretože prvá tohtoročná 
obývačka sa takmer celá 
zmenila na  detskú izbu. 
V  pozadí jednoduché 
verše v chytľavých tónoch, 
na  stolíku knihy s  ilu-
stráciami zvierat a  všade 
navôkol množstvo hravých 
lákadiel. Vzduchom sa 
šírila vôňa začínajúceho 
leta a nadšené hlasy malých 
ratolestí. Tlmili ich však 

obavy: končí školský rok, 
čo s  našimi najmenšími 
budeme robiť?

Zatiaľ čo deti s vervou 
vypĺňali čitateľské preukazy 
a  prechádza l i rôznymi 
stanovišťami, od  skákania 
na trampolíne až po odha-
ľovanie rozprávkov ých 
bytostí, dospelí sa mohli 
zoznámiť alebo si pripo-
menúť  projekt Prečítané 
leto, ktorý už niekoľ ko 
rokov pomáha a  inšpiruje. 
V  stredu nám ho priblížili 
zakladateľky občianskeho 
združenia Čítajme si spolu. 
Viki a  Alžbeta, blogerky, 
knihomoľ ky, no predo-
všetkým mamičky t iež 
kedysi zápasili s  tým, ako 
primäť svoje deti k čítaniu 
a  vybabrať s  tzv. prázdni-
novým útlmom. Vedecké 
štúdie totiž potvrdili, že 
deťom počas prázdnin 

doslova zlenivie mozog. 
Prichádzajú o logické i jazy-
kové znalosti, ktoré horko-
ťažko nadobudli počas 
roka. V septembri sa potom 
vracajú do  školy, kde prvé 
týždne štartujú mozgové 

závity, ktoré im počas leta 
zhrdzaveli. Správa šokovala 
najmä rodičov, prebera-
júcich v  období prázdnin 
z odpoved nosť  uč ite ľa , 
najmä tých, ktorí ešte o Pre-
čítanom lete nepočuli. 

Teplo  aj   z desen ie 
stredajšieho popoludnia 
však nakoniec našli svojich 
spasiteľov – mohutný platan 
ponúkol príjemný t ieň 
a  Viki a  Alžbeta riešenie. 
To má  podobu drobnej, 
bledomodrej brožúrky roz-
delenej do deviatich sekcií. 
Každý prázdninový týždeň 
iná téma, iný výber kníh pre 
deti v každom veku a nové 
príležitosti dopĺňať slovnú 
zásobu a  rozvíjať fantáziu. 
Nav yše aj s  chutnými 
receptami, pretože varením 
si deti cibria logické mys-
lenie. Do debaty dospelých 
sa neskôr zapojili aj deti. 
Začalo sa čítať z  knižky 
Marta a Jonatán, na ktorej 
vydaní sa podieľali Viki 
a  Alžbeta. Ticho, zvedavé 
pohľady a natrčené uši boli 
dobrým znamením – deti 
a  knihy patria k  sebe. Tak 

im doprajme možnosť 
a  priestor by ť s  nimi 
v kontakte aj počas prázd-
ninového útlmu. Hoci len 
na  chvíľku, veď päť minút 
čítania znamená viac než 
500 slov, tvrdí brožúrka. 
A  kde začať? Napríklad 
v   me s t s k e j  k n i ž n ic i , 
v  ktorej nájdete nevšednú 
lásku Marty a  Jonatána, 
čarovný príbeh venovaný 
nám všetkým vzácnymi 
hostkami. 

Text a foto: Júlia Brižeková

Tento projekt bol podpo-
rený zo zdrojov Partici-
patívneho - komunitného 
rozpočtu TSK

Besedu pod platanom moderovala Anna Struhárová (vľavo)
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V  r á mc i  I V E C O BUS 
FINAL DRIVERS´ CONTEST 
organizátor pripravil atraktívny 
program, ktorý bol zameraný 
na  ekonomické, efektívne a  bez-
pečné používanie technológií 
IVECO BUS s dôrazom na úsporu 
paliva a tým optimalizáciu celko-
vých nákladov. Šoférske zručnosti 
vodičov sa testovali v  rôznych 
súťažných disciplínach v prostredí 
dopravného výcvikového centra 
na vozidlách IVECO BUS CROS-
SWAY, ktorý je pre spoločnosť 
IVECO momentálne najúspeš-
nejším modelom.

Do  súťaže mohli prihlásiť 
vodičov všetky klientske spoloč-
nosti firmy IVECO BUS. Stretli 
sa tu zástupcovia krajín strednej 
a  východnej Európy – Lotyšsko, 
Island, Litva, Rumunsko, Bul-
harsko, Chorvátsko, Slovinsko, 

Česko... Samozrejme, nechýbalo 
ani Slovensko, ktoré malo prihlá-
sených najviac vodičov. Podujatia 
sa okrem SAD Prievidza zúčastnili 
aj SAD Trenčín, SAD Žilina, SAD 
Dunajská Streda, SAD Lučenec 
a  SAD Zvolen. Vyhodnotených 
bolo 21 šoférov.

Súťaž pozostávala z  rôznych 
disciplín – jazda slalomom medzi 
kužeľmi pri minimálnej rýchlosti 
40km/h, zastavenie kolesom 
na vymedzenom štvorci, cúvanie 
na presnosť bez používania kamier, 
kde bola požiadavka, aby vodič 
zastal čo najbližšie ku kužeľom. 
Zaujímavou disciplínou bolo aj 
cúvanie za zhoršených podmienok, 
kde na  autobus striekala voda, 
čím bola zhoršená viditeľnosť. 
Nechýbal nájazd a výjazd z auto-
busovej zastávky, ktorá nemala 
klasickú prístavnú veľkosť, ale 

bola značne zúžená. Tu sa merala 
vzdialenosť od kolies po obrubník. 
Najz ábav nejšou d isc ipl í nou 
bola jazda s  vodou, pričom sa 
do  autobusu umiestnil odmerný 
džbán naplnený vodou. Cieľom 
bolo nevyliať vodu počas jazdy 
okolo prekážok, zastaviť v kopci, 
rozbehnúť sa bez ručnej brzdy, 
či zastaviť dolu kopcom. Najbi-
zardnejšou disciplínou bolo, keď 
sa na  predok autobusu pripevnil 
oštep a  vodič mal počas jazdy 
hneď po  vychádzaní zo zákruty 
nabodnúť vyznačené miesto nad 
maketou diviaka prechádzajúceho 
cez cestu.

Spoločnosť SAD PRIEVIDZA 
reprezentoval vodič z  Bánoviec 
nad Bebravou – Peter Pajtina, 
ktorý pre spoločnosť pracuje 

od  roku 1996. V  celkovom hod-
notení sa umiestnil na  krásnom 
2. mieste. „Bol to pre mňa skvelý 
zážitok zúčastniť sa takejto súťaže. 

Nemal som čas byť nervózny, 
pretože ma do  autobusu posadili 
ako prvého. Predpokladal som, že 
si najskôr pozriem, ako to odjazdia 
ostatní, no nemal som na to príleži-
tosť. Z výsledku som bol sám prekva-
pený, potešil ma. Najviac ma bavila 
disciplína s  vodou, tú som pekne 
previezol a  nevylial. Zaujímavé 
bolo, aj keď som mal zastať auto-
busom a  tra� ť sa pravým kolesom 
do  štvorca nakresleného na  zemi. 
Počas súťaže som si vyskúšal aj 
školu š myku. Čo sa mi veľmi páčilo, 
bola prehliadka výrobného závodu 
spoločnosti IVECO BUS vo Vysokom 
Mýte a  návšteva BUS DESIGN 
CENTRA. Tu sme priamo videli ako 
sa autobus vyrába. Ak by bola ďalšia 
príležitosť zúčastniť sa podobného 
podujatia, rád by som šiel.“

V medzinárodnej súťaži vodičov autobusov 
SAD Prievidza obsadila druhé miesto
Ú spešný výrobca autobusov 

v Európe IVECO BUS 
zorganizoval pre vodičov autobusov 
tretí ročník podujatia IVECO BUS 
FINAL DRIVERS´ CONTEST, 
ktoré sa konalo 12. júna 2019 vo 
východočeskom kultúrnom mestečku 
Hradec Králové.

Platená inzercia

Peter Pajtina a Ivan Jánošík, 
vedúci pobočky Bánovce n. B.
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Vicemajsterky 
kraja zo ZŠ 
Partizánska

Futbalový štadión v  Považskej Bystrici 
hostil v  polovici júna víťazky regionálnych 
kôl v  malom futbale. Postupujúce dievčatá 
zo ZŠ Partizánska Bánovce nad Bebravou si 
po dvoch remízach 4:4 so žiačkami z Púchova 
a 2:2 so žiačkami z Trenčianskych Stankoviec 
vybojovali druhé miesto a stali sa vicemajster-
kami Trenčianskeho kraja. Dievčatám srdečne 
blahoželáme a ďakujeme za skvelú reprezen-
táciu školy a mesta.  (zš)

Na futbalovom štadióne v Biskupiciach v piatok 
5. júla uskutoční 21. ročník futbalového turnaja 
o  Pohár primátorky   mesta Bánovce nad Bebravou. 
Účastníci: TJ Sokol Biskupice, FK Spartak Bánovce 
nad Bebravou, Jednota Sokol  Chocholná - Velčice a ŠK 
Podhoran Krásna Ves. Začiatok turnaja je o 13.30 h.

Tento piatok turnaj 
v Biskupiciach
o pohár primátorky

Bežák majstrom Európy karate! 
V  Rumunsku sa v  polovici júna 2019 

uskutočnili Majstrovstvá Európy shito-ryu 
karate. Súťaže sa zúčastnila aj trojčlenná 
výprava Karate klubu Trend Bánovce nad 
Bebravou - Alica Niková, Soňa Niková a súťa-
žiaci tréner Peter Bežák, vedúci klubu. Prvý 
deň sa na súťažných tatami predstavili Alica 
a Soňa Nikové, ktoré podali výborné výkony, 
no takticky v kata doplatili na zmenu pravi-
diel. V  športovom zápase kumite napokon 

Soňa získala pekné piate miesto v kategórii 
staršie dorastenky do  55 kg. Na  druhý deň 
sa na  tatami predstavili seniori. Naším 
želiezkom v  ohni bol tréner Karate klubu 
Trend Peter Bežák. Ten najskôr získal tretie 
miesto v súťaži kata muži nad 45 rokov, neskôr 
v kategórii kumite muži nad 45 rokov obsadil 
skvelé prvé miesto. Vo finále zvíťazil jed-
noznačne 4:0 a stal sa tak Majstrom Európy! 
Petrovi k získaniu titulu blahoželáme.  (aj,pb)

Siedmy Memoriál Antona Dobeša
Už sedem rokov 

obec Uhrovec organizuje 
bežecký Memoriál Antona 
Dobeša, ktorého v  júni 
2013 o  život pripravili 
terorist i v  Pakistane, 
keď bol zdolávať tunajšie 
veľhory. Na  memoriáli sa 
beží cez les do  kopca až 
po  mohylu na  Jankovom 
vŕšku. Tentokrát mierne 
pozmenená trasa, kvôli 
ťažbe a  jej následkoch, 
opäť preverila vyše stovky 

nadšencov pre beh, ale 
i priateľov Antona Dobeša. 
Pred obecným úradom 
v  obci Uhrovec, v  ktorej 
žil a  bol i  poslancom, si 
jeho pamiatku prišla uctiť 
aj starostka obce Zuzana 
Máčeková, ako i  rodina 
a  priatelia. Beh začal pri 
obecnom úrade hro-
madným štartom (na foto).
Pokračoval popri potoku 
Radiša až pri parkovisko 
pod Jankovým vŕškom, 

kde sa trasa zmenila 
a  lesnou cestou sa vrátila 
späť na  okraj obce za  fut-
balovým ihriskom. Tu sa 
napojila na  červenú turis-
tickú značku, cez takzvanú 
Krivicu a tá priviedla prete-
károv k cieľu na Jankovom 
Vŕšku. Ako prvý cieľom 
prešiel Martin Turček, 
ktorý zdolal trať za  20 
minút a  9 stotín sekundy. 
Za  ním Radoslav Kopčan 
a Tomáš Podpera. Ako prvá 

žena dobehla Ľuba Janá-
čová. V  kategóriách detí 
do 15 rokov bol najrýchlejší 
Samuel Kšiňan, do 10 rokov 
Hugo Struhár. Najstarším 
pretekárom bol Rudolf 
Sopko, ktorý trať úcty-
hodne zvládol v 76 rokoch. 
A najmladším účastníkom 
bol štvorročný Marián 
Janáč. Počasie podujatiu 
prialo a už teraz vieme, že 
8. ročník podujatia sa bude 
konať 28. júna 2020.  (r)

V  čase extrémnych horúčav myslím na  snehovú 
kalamitu. Na  to, ako som nemohla „vyhrabať“ auto 
spod záľahy snehu – a to nie preto, že by som na ňom 
chcela nebodaj niekam ísť, ale len preto, aby bolo vidieť, 
kde parkujem. Vtedy som si spotená od  lopatovania 
hovorila: „Nech už je tu rýchlo leto!“ Som teplomilný 
sapiens a  tak som rozhodnutá to teplo vydržať. Veď 
mám predsa zimné kalamitné spomienky! Vždy, keď 
mi je najhoršie - vytiahnem ich von. Letmým letným 
pohľadom pohladím v  kufri auta odložené škrabky, 
metličku a rozmrazovací sprej... poteším sa rukavici, 
ktorú som náhodou našla spadnutú pod sedadlom.
Také drobné zimné relikvie. Aj keď sa potím úplne bez 
príčiny – leto sa mi nikdy nezunuje. Vytiahnite si ich aj 
vy – zimné kalamitné spomienky. Hneď sa vám bude 
potiť ľahšie.  (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

Základná organizácia 
Slovenského zväzu zdra-
votne postihnutých č. 3 
v Bánovciach nad Bebravou 
pozýva v  sobotu 27. júla 
na  zájazd do  moravského 
mesta Luhačovice. Odchod 
je naplánovaný o 8.30 h zo 
sídliska Dubnička (bývalá 
pošta), o 8.45 h zo zastávky 

SAD pred nemocnicou 
s  poliklinikou. Záväzne 
prihlasovať (so zaplatením) 
sa môžete denne od 11.00 
do  14.30 h v  kancelárii 
SZZP v priestoroch bývalej 
pr iemy s lovk y  (vchod 
od  mestského parku na 
ulici Za  valy 466), alebo 
na č. mobilu 0904 487 991. 

SZZP do Luhačovíc 

 Predám 2-izbový byť s  2 balkónmi na  sídlisku 
Sever. Tel. 0948 923 433. 
 Vezmem do prenájmu 1-izbový, prípadne 2-izbový 
byt aj nezariadený. Volať v čase od 8.00 h do 12.00 h 
na t. č. 0950 242 015.
 Predám palivové drevo aj s dovozom. Tel. 0944/988 
927, 0905/628 077, 0944/116 450.
 Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.
 Ponúkam zateplenie rod. domov a  garáží, 
kompletné murárske, vodoinštalačné, elektrikárske 
práce, rekonštrukcie bytov a domov. Ponúknite aj 
drobné práce. Tel. 0940 301 513.

INZERCIA

Foto: D. Čaniga

Zverenci Petra Bežáka na festivale TU ŽIJEM2019!
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA


